
Hostouňský 

zpravodaj 


ČASOPIS ZASTUPITELSTVA OBCE HOSTOUŇ 

ČÍSLO 62 DUBEN - ČERVEN 2012 CENA 5,- KČ 



 

Kostel sv. Bartoloměje 

 

 



OBEC HOSTOUŇ ZALOŽENA V ROCE 1295 



- 2 - 

 

Slovo starosty 
 

Vážení spoluobčané. 

 Dovolte mi krátké ohlédnutí a shrnutí toho, co se za právě uplynulý půl rok 2012 

uskutečnilo a co nás čeká v druhé polovině roku. 

 Zima až na krátké období tuhých mrazů s minimem sněhu, myslím, až na drobné 

problémy, proběhla, dá se říct, v celku v pohodě se vším, co k zimě patří. Plány pro rok 2012 

vesměs spojené s dotacemi byly ze známých důvodů vesměs zastaveny nebo do značné míry 

redukovány. Dotace z programu ROP (regionální operační program) v souvislosti s událostí 

na kraji, které vyvrcholily vazbou hejtmana Ratha, pak do značné míry měly vliv na 

neposkytnutí dotace a zastavení všech programů financovaných formou dotací krajem. Nás se 

pak konkrétně dotkla plánované rekonstrukce ulice Nová a ulice U Přehrady. Ulice Nová 

měla být rozšířena na 6 m širokou vozovku a vybudovány chodníky po obou stranách o šířce 

1,5 m, měl být tak alespoň částečně vyřešen problém se stáním a parkováním v této nejhustěji 

zastavěné části obce. Rovněž záměr s rekonstrukcí parku na Posvícenské návsi byl podmíněn 

získáním dotace, protože se jednalo o poměrně nákladnou akci a obec není schopna tuto akci 

bez dotace v plném rozsahu financovat. 

 Velký a naprosto zbytečný rozruch vzbudily v obci události (petice) proti záměru 

investora vybudovat v obci sportovní brokovou střelnici. Přesto mi dovolte uvést některé 

skutečnosti na pravou míru. Po celou dobu konzultací se zástupci investora nebyl nikdy 

zpracován konkrétní projekt na výše zmíněnou investici a my jako zastupitelé obce jsme 

zjišťovali všechny souvislosti s touto investicí. Nebyl vyřešen vztah s majitelem pozemku 

(Metropolitní kapitula u sv. Víta) ani nebyla dohoda s majitelem pozemků bývalého 

Armabetonu panem Vokurkou. Po telefonickém rozhovoru s ing. arch. Adamekovou, která 

měla tento záměr projektově zpracovat a také nám sdělila některé do té doby neznámé 

skutečnosti, jsme na zastupitelstvu dne 21.05.2012 tento záměr jednohlasně odmítli. Toto je 

jen pár konkrétních fakt k této záležitosti. Na adresu všech, kteří byli autory zmíněné petice a 

žádosti o referendum, snad je to, že to byla poněkud nešťastná snaha o zviditelnění se bez 

konkrétních fakt a znalostí problematiky. Dopisy na toto téma doručené každému občanu pak 

neměly nic společného s tímto problémem a měly daleko ke skutečnosti a postoji 

zastupitelstva obce. Mně nevadí jiný názor, ale především by se měl opírat o skutečnost, což 

v tomto případě mělo k faktům daleko. 

 V druhé polovině roku 2012 pak chceme zaasfaltovat a dokončit ulice U Potoka, U 

Rybníka a V Koutě, vybudovat záchytnou jímku na přivaděči kanalizace z Pavlova a dokončit 

problém kanalizace U Rybníka. 

 Závěrem mi dovolte popřát Vám všem krásné letní počasí, dětem hezké prázdniny a 

ostatním pak příjemnou dovolenou. 

Antonín Jiras, starosta 

 

Informace ze zasedání zastupitelstva obce 

 

16. dubna 2012  

 

Starosta upozornil hosty, že pokud chtějí projednat nějakou záležitost na zasedání 

zastupitelstva, tak je nutné ji ohlásit nejméně sedm dní před konáním zasedání, protože 

v souladu s § 93 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) je obecní úřad povinen 

informovat o místě, čase a programu konání zastupitelstva na úřední desce obecního úřadu 

nejméně sedm dnů před zasedáním. 
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Ve schváleném rozpočtu obce na rok 2012 bylo počítáno s dotačním příjmem od 

Středočeského kraje v položce neinvestiční dotace v rámci rozpočtu ve výši 364.400,- Kč. 

Tento příjem bude ale pouze 312.800,- Kč. Rozdíl ve výši 51.600,- Kč bude odečten ve 

výdajové části z položky komunikace. 

 Ulice V Cihelně je ve vlastnictví pana Stanislava Rákose. Po jednání s panem 

Rákosem obec převezme platbu elektrické energie za veřejné osvětlení v ulici V Cihelně a to 

od 16.04.2012. 

 Zastupitelstvu byly předloženy podněty od občanů k prověření v připravovaném 

územním plánu Hostouň. Zastupitelé podněty vyhodnotili a postoupili je ke zpracování. 

 Pan Petr Klivar podal žádost o odkoupení pozemku části pozemku parc.č. 1898, který 

je ve vlastnictví obce Hostouň. Odkoupení části předmětného pozemku umožní zachovat 

přístupovou cestu na pozemek parc.č. 179/2, který je ve vlastnictví pana Klivara. Cena je 

stanovena 100 Kč/m
2
. 

 Firma Meritum Kladno – Projekce, s.r.o. se sídlem Pchery 4, PSČ 272 08 na základě 

požadavku investora zpracovává projektovou dokumentaci na akci „Hostouň – příprava území 

pro výstavbu 10 RD – plynovod“. Nové plynovodní zařízení bude umístěno i do pozemků 

parc.č. 598/1, 1513/1, jež jsou v majetku obce a z tohoto důvodu firma předložila obci 

Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene.  

 Jednatel firmy VASA, spol. s r.o. pan Mgr. Rudolf Suk představil zastupitelům záměr 

vybudovat na pozemku parc.č. 1649 v k.ú. Hostouň brokovou střelnici, která splňuje 

olympijské parametry. Na tomto pozemku by byl vybudován ochranný val o výšce 14 m a 

uvnitř tohoto valu se bude realizovat sportovní střelba a to směrem na sever mimo obec. Půjde 

o přírodní val ze zeminy, který bude tlumit hlučnost střelby. Na pozemcích uvedených na LV 

752 by došlo k odstranění rozpadlých staveb a na jejich místě by byla vybudována plocha pro 

campingové přívěsy s možností napojení na inženýrské sítě, dále objekt pro sociální zázemí 

účastníků soutěží. Předpokladem je zaměstnání 20 pracovníků, kteří by se starali o údržbu 

volných ploch. Předpokládá se minimální hlučnost 30 dB, která bude vycházet z vnitřku 

ochranného valu a to směrem na sever. Provoz v tomto areálu se nebude konat každý den, 

půjde o střelbu v průběhu dne a to jen nárazově. Bude vypracována hluková studie. 

Vybudováním tohoto objektu se předpokládá, že dojde k oživení společenského života v obci 

Hostouň a jejího zvýraznění ve vědomí širokého okolí. Pro úplnost – bude odkoupen i objekt 

v ulici Kladenská (Proboštský dvůr), který se bude rekonstruovat rovněž pro potřeby 

vytvoření zázemí pro hosty brokové střelnice.  

 Starosta uvedl, že dnešním dnem je to první setkání zastupitelů s investorem tohoto 

záměru. Dále uvedl, že pozemek parc.č. 1649 je pozemek, který má nejlepší bonitu 

zemědělské půdy a že na celém záměru mu vadí velký přesun materiálu, který bude nutný při 

budování ochranného valu. Starosta investorovi navrhl, aby uvážil umístění brokové střelnice 

i na jiném pozemku v katastru obce Hostouň. O tomto záměru bude nadále s investorem 

jednáno. 

 Pan Václav Hajný předal zastupitelům petici, která se týká plánované výstavby 

střelnice a příslušenství s tím související. Petice je určena zastupitelstvu obce Hostouň a 

vyzývá zastupitele o zastavení úvah o udělení povolení investorovi na výstavbu střelnice 

s příslušenstvím v lokalitě obce Hostouň.  
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 Zástupce starosty pan Antonín Kejmar sdělil, že v ulici Jenečská se plánuje zřízení 

přechodu u křižovatky s ulicí Hájecká a u křižovatky s ulicí U Hřiště. Dále obec jedná 

s Krajskou správou a údržbou silnic Středočeského kraje o obnovení vodorovného značení u 

školy. Dále bude na ulici Jenečská při výjezdu z ulice U Rybníka umístěno zrcadlo. Na 

místních komunikacích byly odstraněny značky určující přednosti v jízdě. Na místních 

komunikacích je nezbytné dodržovat pravidlo pravé ruky – respektovat přednost zprava. 

 Mateřská škola Hostouň sídlí v budově bývalé základní školy v obci Dobrovíz. 

Budova patří obci Dobrovíz. Obě obce se dohodly, že Mateřská škola Hostouň bude zrušena a 

všechna práva a povinnosti po ní převezme nově zřízená Mateřská škola Sluníčko Dobrovíz. 

Takto se stane k 1.9.2012. 

 

25. května 2012 

 

Společnost VASA s.r.o. se sídlem K Jezeru 909/35, 149 00 Praha 4 při všech 

jednáních prosazovala výhradně sypaný val, i když na zabezpečení brokové střelnice se dají 

použít i jiné zabezpečovací prvky, které nevyžadují tak rozsáhlé terénní úpravy. Zastupitelé 

při svých jednáních došli k závěru, že právě na tomto způsobu terénních úprav pozemku 

parc.č.1649, který je ve vlastnictví Metropolitní kapituly u sv. Víta, společnosti VASA s.r.o. 

velice záleží. Vlastně společnost VASA s.r.o. ani při několika jednáních, ať osobních či 

písemných, s jinou variantou zabezpečení brokové střelnice nepočítala. 

Vedení obce byl dne 21.05.2012 přípravným výborem pro konání místního referenda ve 

složení ing. Lukáš Morávek, Jaroslav Rubeš, Jiří Řehoř, Václav Hajný, ing. Vladimír 

Valdecký a ing. Jiří Michal předložen Návrh na konání místního referenda se 420 podpisy 

spoluobčanů, což jsou zhruba dvě třetiny voličů v obci. Spolu s peticí je tento návrh dalším 

důkazem toho, jak masivní je odpor občanů obce proti záměru vybudovat v katastru obce 

Hostouň brokovou střelnici a ochranný val. Zastupitelstvo obce Hostouň zamítá realizaci 

záměru vybudovat v katastru obce Hostouň brokovou střelnici a ochranný val tak, jak jej 

předložila firma VASA s.r.o. 

V průběhu řízení o změně č. 3 územního plánu obce Hostouň byla podána jedna 

námitka ze dne 17. dubna 2012 a to panem Miroslavem Markvartem, Kamýcká 947/53, 165 

00 Praha 6 uplatněna dne 18.04.2012 (před veřejným projednáním) evidovaná pod č.j. 

169/2012.  

 Řešením námitky bylo zjištěné, že námitka je oprávněná, neboť v ulici Polní v obci 

Hostouň se VTL plynovod nenachází a tudíž na pozemek parcelní číslo 270/29 v k.ú. Hostouň 

u Prahy nemůže ani zasahovat ochranné a bezpečnostní pásmo VTL plynovodu. Chyba 

nastala převzetím údajů z územně analytických podkladů poskytnutých úřadem územního 

plánování. Koordinační výkres změny je upraven tak, že je námitce vyhověno. 

Zastupitelstvo obce Hostouň příslušné podle § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 

Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), za použití ustanovení § 43 odst. 

4 stavebního zákona, § 171 a následujících zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, § 13 a přílohy 

č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně analytických podkladech, územně plánovací 

dokumentaci a způsobu evidence územně plánovací činnosti po ověření, že změna č. 3 

územního plánu obce Hostouň není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně 

plánovací dokumentací vydanou krajem a se stanovisky dotčených orgánů  v y d á v á 

ZMĚNU  Č. 3  ÚZEMNÍHO  PLÁNU  OBCE  HOSTOUŇ. 
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 Pozemkový úřad Kladno, organizační složka státu se sídlem Kubelíkova 2797, 272 01 

Kladno zastoupená ing. Miroslavem Vlasákem, CSc., ředitelem je vlastníkem pozemků 

v katastru nemovitostí evidovaných pod parcelními čísly 2761 a 2762, vedených na LV 862, 

katastrální území Hostouň u Prahy, obec Hostouň, Katastrální úřad pro Středočeský kraj, 

Katastrální pracoviště Kladno. 

 K oddělení a následnému převodu předmětných pozemků došlo v souvislostech 

s realizací stavby „Mostek na vodoteči V3 na parcel č. 1919 v k.ú. Hostouň u Prahy 

propojující polní cesty DPC2 a DPC9 na pozemku parc.č. 1604 a 1507 v k.ú. Hostouň u 

Prahy“ umožňující v rámci komplexní pozemkové úpravy zpřístupnění pozemků. Vlastníkem 

výše uvedeno stavby je Pozemkový úřad Kladno. Důvodem předáni je bezúplatné majetkové 

vypořádání předmětu převodu v souvislosti s realizací výše uvedené stavby společných 

zařízení v rámci pravomocného rozhodnutí o schválení návrhu pozemkových úprav č.j. PÚ-

2490/7/2006/Neu. Zastupitelstvo obce Hostouň souhlasí s převodem výše uvedeného majetku 

do majetku obce Hostouň za výše uvedených podmínek. 

Zastupitelstvu byla předložena smlouva o uzavření budoucí smlouvy o zřízení věcného 

břemene a smlouva o právu stavby k pozemku parc.č. 110/14, jehož vlastníkem je obec 

Hostouň. ČEZ Distribuce, a.s. se sídlem Děčín, Teplická 874/8, PSČ 405 02 zastoupená 

společností Meritum Kladno – Projekce, s.r.o. se sídlem Pchery 4 má v úmyslu podat u místně 

příslušného stavebního úřadu žádost o vydání stavebního povolení stavby zařízení distribuční 

soustavy kabelové vedení NN. Smluvní strany se dohodly, že výše jednorázové náhrady za 

zřízení výše popsaných práv odpovídajících věcnému břemeni ve prospěch obce Hostouň 

bude činit 1000,- Kč.  

 Zastupitelstvu byla předložena Smlouva o zřízení věcného břemene k pozemkům 

parc.č. 157/11, 157/12 a 1493/1. Obec Hostouň je vlastníkem těchto pozemků. Na základě 

této smlouvy bude zřízeno právo odpovídající věcnému břemeni ve prospěch ČEZ Distribuce, 

a.s. se sídlem Děčín, Teplická 874/8, PSČ 405 02. Jedná se o stavbu zařízení distribuční 

elektrizační soustavy kabelového vedení NN a rozpojovací skříně v rámci akce „Hostouň-

kNN pro 7 RD u TS U kina-Fuksa“. Jednorázová náhrada za zřízení věcného břemene se 

sjednává ve výši 5000,- Kč.  

 Dne 19.04.2012 bylo obci Hostouň doručeno oznámení, že dne 19.03 2012 rozhodlo 

Zastupitelstvo Středočeského kraje o rozdělení dotací z rozpočtu Středočeského kraje v rámci 

Středočeského fondu rozvoje obcí a měst pro rok 2012 a že obci Hostouň nebyla pro rok 2012 

dotace z tohoto Fondu na akci „Oprava chodníků v ulicích Nová a U Přehrady v obci 

Hostouň“ přidělena. 

 Dále obec Hostouň nedostala dotaci na akci „Revitalizace posvícenské návsi – 

rekonstrukce zeleně Hostouň“. Tato žádost byla podána na Ministerstvo pro místní rozvoj ČR. 

 Obec Hostouň se zavazuje zaplatit České republice – Ministerstvu vnitra regresní 

úhradu ve výši 586.622,80 Kč. Jedná se o povinnost uhradit Ministerstvu vnitra ČR škodu na 

penězích vzniklou nesprávným úředním postupem, která byla ministerstvem poškozeným 

uhrazena na základě rozsudku Městského soudu v Praze č.j. 13Co 378/2011-163 ze dne 

16.11.2011. Prvotní příčinou vzniku škody je nesprávný úřední postup Obecního úřadu 

Hostouň při ověřování listiny – notářského zápisu, na jehož základě došlo Katastrálním 

úřadem v Praze k výmazu zástavního práva k nemovitosti. Na žádost obce byla Ministerstvem 

vnitra ČR povolena dohoda o splátkách a dluh bude splácen v pravidelných ročních splátkách: 
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za rok 2012 ve výši 120.000,- Kč 

za rok 2013 ve výši 120.000,- Kč 

za rok 2014 ve výši 120.000,- Kč 

za rok 2015 ve výši 120.000,- Kč 

za rok 2016 ve výši 106.622,80 Kč. 

 Obec Hostouň předala celou záležitost právníkovi a v současné době bylo podáno 

dovolání. 

 Z tohoto důvodu dochází k úpravě rozpočtu obce na rok 2012 a to takto: výdaje v kapitole 

komunikace budou z částky 2 841 400,- Kč sníženy na částku 2 721 400,- Kč a do výdajů bude 

zavedena kapitola regresní úhrada ve výši 120 000,- Kč. 

 Podvýbor pro heraldiku a vexilologii Parlamentu ČR, Poslanecké sněmovny se dne 9. 

5. 2012 zabýval žádostí obce o udělení znaku a vlajky a doporučil, aby obci byly symboly 

uděleny. O této skutečnosti bude obci doručeno rozhodnutí předsedkyně Poslanecké 

sněmovny. 

 

11. června 2012 

 

 Zastupitelstvu byla předložena Zpráva auditora o výsledcích přezkoumání hospodaření 

a ověření účetní závěrky obce Hostouň za rok 2011. Při přezkoumání hospodaření nebyly 

zjištěny chyby a nedostatky a auditorka Ing. Helena Křepinská, jednatelka společnosti 

GESTIO s.r.o., Na Palouku 3/3219, 100 00 Praha 10, se kterou byla uzavřena Smlouva o 

vykonání přezkoumání hospodaření obce, doporučuje schválit závěrečný účet obce za rok 

2011 bez výhrad. 

 Obec Hostouň uzavřela s firmou GESTIO s.r.o. se sídlem Na Palouku 3/3219, 100 00 

Praha 10 Smlouvu o vykonání přezkoumání hospodaření obce za rok 2012. Cena za vykonání 

přezkoumání hospodaření je sjednána dohodou ve výši 18.000,- Kč be DPH. 

 Obec Hostouň již od roku 2009 usiluje o úplatné nebo bezúplatné převedení pozemků 

parc.č. 223/26, 1860, 2588, 2589, 2590 a 1742 do vlastnictví obce. Pozemky přešly po smrti 

pana Antonína Krátkého na Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových (dále jen 

„úřad“). V listopadu roku 2011 se obec úřadu opět dotázala, kdy už konečně může očekávat 

vyjádření v této věci. Úřad obci sdělil, že záměr na bezúplatný převod byl vypracován a že je 

předmětem vnitřního schvalovacího procesu úřadu. Jelikož jednání s tímto úřadem není 

jednoduché, tak si obec na tuto záležitost najala právníka a ten taktéž dotázal v květnu 2012 

úřad. Dne 17.05.2012 obdržela obec od úřadu dopis, ve kterém ředitel úřadu zpochybňuje 

veškeré záměry obce a zdůraznil, že na bezúplatný převod předmětných pozemků není právní 

nárok a úřad tedy k realizaci všech pozemků přistoupí standardním způsobem, tj, jejich 

prodejem ve výběrovém řízení. Obec se samozřejmě může tohoto výběrového řízení zúčastnit. 

Na základě tohoto dopisu podala obec oznámení o podezření z přípravy trestného činu na 

Okresní státní zastupitelství Kladno a také byl prostřednictvím právníka zaslán dopis na Úřad 

pro zastupování státu ve věcech majetkových, Rašínovo nábřeží 390/42, 128 00 Praha 2. 

Všechny tyto dopisy starosta přečetl zastupitelům. 

 Starosta obce a všichni zastupitelé obdrželi dopis od pana Jiřího Řehoře, Pod 

Kostelem 125, Hostouň, ve kterém oznamuje, že se mu podařilo najít investora, který by byl 

ochoten provést z navezené zeminy výstavbu parku na katastrálním území Hostouň. Z dopisu 

není patrno, o jaké množství navezené zeminy by se jednalo. 
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 Zastupitelstvo dopis projednalo a shledalo, že obec nemá ve svém vlastnictví 

pozemek, který by vyhovoval tomuto záměru. 

 Paní Gabriela Kubíková si podala žádost o pronájem nebytového prostoru v budově 

č.p. 312 za účelem zřízení malé tělocvičny a herny pro děti. Zastupitelstvo po projednání 

schválilo tento pronájem za cenu 1.000,- Kč/měs. 

 

 

Znak a vlajka obce Hostouň 
 

 Obci Hostouň byla Rozhodnutím č. 33 předsedkyně poslanecké sněmovny ze dne 18. 

května 2012 udělena vlajka a znak obce. Slavnostní předání dekretu o udělení znaku a vlajky 
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naší obce předsedkyní poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se uskutečnilo dne 

25. června 2012 ve Státních aktech poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky. Za 

obec Hostouň převzali vlajku a znak obce místostarostové pan Antonín Kejmar a pan Jiří 

Vilda. 

 

Postřeh z jednání zastupitelstva dne 16. 4. 2012 

Vážení spoluobčané,  

dovolte, abych touto cestou učinil poděkování všem občanům za svůj negativní postoj proti 

plánované výstavbě ,,tzv. olympijské“ střelnice investorem. Myslím, že hlas 328 občanů bude 

vypovídajícím způsobem k zamítavému stanovisku. Zároveň se s Vámi podělil o postřeh 

z jednání zastupitelstva. 

Dne 16. 4. 2012 jsem se účastnil zasedání obecního úřadu v souvislosti výstavby 

střelnice a nestačil jsem se divit. Na jednání byli přítomni jednatelé společnosti, která chce 

provést výstavbu. Nejdřív byli vyzváni, aby zveřejnil svůj záměr, to učinili. Představili toto, 

bývalou továrnu přebudují na auto kemp, bývalý statek ve středu obce na ubytovací prostory, 

až do této chvíle nikdo nemůže protestovat, ani já. Ale spojovat tyto dvě ,,drobné“ přestavby 

se střelnicí je opravdu neslučitelné. Další závažná věc, navážení odpadu na val o výšce 

14m!!! a udělat si za domy malou horu Říp, na kterou se budeme navěky dívat, pokud se 

záměr investora nepovede. V tomto státě bohužel nejsou tak silné páky (vlastně žádné) na 

odstranění staveb. Byl jsem ,,ubezpečen“ že žádný hluk nebude, maximálně 25 – 35 dB a že 

existuje nezávislá studie. Stačí mi zákony fyziky. Na stálý hluk si člověk do jisté míry zvykne 

(vlaky, letadlo), ale výstřely vytrhují z koncentrace a věřím v negativní vliv na zdraví. Protože 

jsem byl jako host, nereagoval s připomínky a čekal na svůj udělený čas.    

Ani, když se vyjadřovali zastupitelé, jsem nikomu neskákal do řeči, neboť nejsem 

zastupitel, o co víc mě překvapilo ukončení starosty, kdy po vyjádření zmiňovaných dvou 

stran se začal loučit s investorem. To co následovalo, mi vzalo dech, nejen že byl zpochybněn 

názor občanů, ale i samotné jednání starosty ve věci samotné byla reakce, kterou jsem 

opravdu nečekal. Při jednání by nezasvěcený člověk mohl říci a ptát se, za kterou stranu 

vlastně se koná zasedání pro blaho občanů nebo investora. Několikráte pan starosta 

vyslovoval ve svém projevu pochybnosti o zmíněné petici. Zároveň se zachoval zcela 

nevhodně, řekl bych až arogantně, když mě jako občanu téměř znemožnil říci svůj názor. 

Když jsem se dožadoval svých práv, tak mi ,,laskavě“ udělil čas. Protože se mi nelíbilo jeho 

podání v udělení slova, proti kterému jsem se ohradil, mi starosta sdělil, že si můžu stěžovat. 

Jeho rady jsem využil.  

Osobně si dosavadní práce starosty i jiných vážím a vždy jsem stál za jejich výsledky 

práce (proto jsem i mnohé volil opakovaně). Protože mnoho let pracuji jako odborový 

předseda v podniku vím, že mnohá jednání nejsou vůbec jednoduchá, ale nesmírně těžká. 

Mnohdy musí člověk udělat kompromis, o kterým vnitřně pochybuje zda je správný, ale v ten 

daný okamžik je nutný. Tedy z tohoto důvodu jsem měl pochopení pro, promiňte mi to slovo, 

,,úlety“. Ale po tomto zasedání musím v některých věcech přehodnotit náhled na chod a 

vedení obce, což mě osobně mrzí, pokud se v někom takto spletu.   

Dále mi vadilo přímo nestoudné chování investora, kdy mě obvinil, že nechci 

zvelebovat obec a sleduji pouze své osobní zájmy. Myslím, že stálý obyvatel (46let), takovéto 

nařčení od někoho, kdo chce spolupracovat na půdě obce, takovéto obvinění si vůbec 

nezaslouží. Už vůbec ne se nechat poučovat o správnosti či oprávněnosti svého jednání, až po 

skákání do řeči, jak činil na zasedání. Již z tohoto důvodu mám pochybnosti o tomto projektu.  

Jsem ten poslední, kdo by bránil jakéhokoliv rozkvětu obce, mě též vadí rozbité silnice, 

rozpadlé domy, krádeže atd. Jsem však dalek názoru toho, že rozkvět bude na úkor žití nás 

všech, mého a mých dětí, ty bráním především. Které jak pevně věřím, že zde budou bydlet i 
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v dospělosti. Nechci, aby v dospělosti řekli ,,táto jak je možné, že jste to dopustili takto 

znetvořit (zaneřádit) okolí“. Pokud si někdo ze zastupitelů myslí to co investor, nemůže 

očekávat mojí přízeň a pochopení.  

Strašně rád bych tu v obci měl opět věci jako v minulosti zcela běžného typu - zubař 

(musím jezdit do Buštěhradu), dětského lékaře denně a nečekat na ordinační den, nebo jezdit 

po okolí, kde zrovna je. Školu s 1 a 2 stupněm tak, aby děti nemusely dojíždět jinam, a jiné a 

jiné. Vím, že v této konzumní společnosti jsou tato přání téměř nemožná. Rozhodně, ale 

nechci střelnici, koukat na logistické haly, tak jako navrhoval jeden z přítomných zastupitelů, 

a podobné zvěrstva, neboť to není nic jiného.    

Vždy jsem se snažil problém, který byl, řešit osobně ,,z očí do očí“, nic méně v tento 

okamžik jsem považoval za správné se s Vámi podělit o postřeh z jednání. Pokud jste článek 

dočetli, patří Vám můj dík. Ještě jednou děkuji Všem podepsaným v petici. Rád bych, aby 

vždy zvítězil zdraví rozum při rozhodování a nenechat se ovlivnit krásnými řečmi či sliby. 

S pozdravem a přáním, abychom všichni měli hodně zdraví a pohody  

Václav Hajný  

 

Hledá se kronikář 

 Obec Hostouň hledá kronikáře nebo kronikářku. Zájemci o vykonávání této činnosti 

hlaste se na Obecním úřadě Hostouň. 

 

Vítání občánků 

V sobotu 14. dubna 2012 proběhlo po několika desítkách let opět vítání občánků. Z 15 

dětí narozených v roce 2011 jsme jich slavnostně přivítali celkem 12. Vítání se konalo 

v Kulturním domě v Hostouni a bylo zahájeno nádhernou ukolébavkou zazpívanou dětmi ze 

Základní školy Hostouň pod vedením paní učitelky Misařové a za profesionálního doprovodu 

na klávesy paní Lenky Musilové. 
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Rodičům a jejich dětem poté zarecitovaly dvě předškolačky Nelinka Menclová a 

Barunka Svatošová. Pan starosta Antonín Jiras se ujal hlavního slova a uvítal všechny děti 

mezi občany naší obce. Rodiče se postupně zapisovali do pamětní knihy, paní Hanka Gajdová 

každou rodinu na památku vyfotila a každý nový občánek dostal také pamětní list, dárkovou 

tašku a maminky kytičku. Každá rodina také obdržela DVD s videem a fotkami z této akce. 

Vítání občánků se setkalo s velkým ohlasem. Ráda bych zde poděkovala všem, kteří se na 

této akci podíleli:  

 Obecnímu úřadu Hostouň za finanční podporu 

 panu starostovi Jirasovi za to, že se ujal této akce a vnesl do ní patřičnou důstojnost 

 firmě DOMOSERVICE a paní Jirovcové za poskytnutí dárků pro naše občánky 

 Mladé frontě za poskytnutí sponzorského daru 

 Marcele a Františkovi Cónovým za nasazení při obstarávání dárků  

 Základní škole Hostouň a knihovně Hostouň za nádherně zpracovaný kulturní 

program 

 Lence Musilové za hudební doprovod během celé akce 

 Olze Oharové za rychle a skvěle vyrobenou pamětní knihu 

 Hance Gajdové za trpělivé focení během celé akce  

 Tomášovi Svatošovi za trpělivé zpracování celého DVD  

 panu Kejmarovi za skvěle připravený sál 

 Městu Unhošť a paní Vinšové za zapůjčení kolébky 

Děkujeme tu tolika lidem mimo jiné také  proto, že se podílí na takovýchto a podobných 

akcích ve svém volném čase a bez nároku na jakoukoli finanční odměnu.   

                                             Příští rok se budeme opět těšit. 

                            Hostouňští nadšenci  

 

Pálení čarodějnic 

Pálení čarodějnic proběhlo v naší obci na školní zahradě. Letos byla celá akce zase o 

něco živější a zajímavější. Každý si tu přišel na své – děti plnily čarodějnické úkoly, za které 

dostaly malý dárek, větší děti a dospělí si mohli zase 

vyzkoušet vodní hasičské terče. Pro všechny tu pak byly 

čarostánky s občerstvením či hračkami, salón krásy, kde dvě 

čarodějnice dokázaly pomalovat obličeje i ruce dětí 

úžasnými výtvory. Obecní úřad Hostouň nakoupil pro 

všechny děti vuřty, které si mohly děti samy opéct na malém 

ohníčku. Největší úspěch letos ovšem sklidila dětská 

tombola, která byla rozebrána doslova během pár minut.    

Velkým oživením letošního pálení čarodějnic byla 

kapela „Buštěhradská dráha“, která hrála během celé akce, 

děti si zatancovaly, dospělí pobrukovali a atmosféra byla 

velmi příjemná.   

Naši dobrovolní hasiči připravili oheň na upálení 

čarodějnice, a protože nám letos velmi přálo počasí, 

uspořádali pro děti také soutěž ve stříkání na plechovky 

z velmi oblíbených džberovek.   
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Pochopitelně nesměla chybět dramatická scéna, kdy kněz společně se svými 

pomocníky v davu čarodějnic našli tu pravou, která byla u kůlu podrobena výslechu. Na závěr 

kněz přečetl odsuzující rozsudek – trest upálením. Scéna se setkala s velkým ohlasem. Poté 

hasiči zapálili oheň a zpečetili tak ortel naší čarodějnice.  

 Kapela hrála až do devíti hodin, to už měsíční světlo osvětlovalo celou zahradu, oheň 

pomalu dohasínal a všichni jsme se rozešli domů.  

Na přípravě této akce se podíleli a velký dík patří: 

Obecnímu úřadu Hostouň, Sboru dobrovolných hasičů Hostouň, Hostouňským nadšencům a 

všem jejich přátelům, kapele Buštěhradská dráha, firmě LEIFHEIT a paní Jirovcové za 

poskytnutí přístřešku na naše akce a určitě velký dík patří vám všem, kteří naše akce 

navštěvujete a podporujete. Děkujeme! 

        Hostouňští nadšenci 

P. S. Fotky z této a dalších akcí naleznete na stránkách www.umrtveni.rajce.idnes.cz 

P. S. S. Následující akce – SOBOTA 8. 9. HURÁ ŠKOLA, ANEB I PO PRÁZDNINÁCH JE 

NÁM VESELO – více info v knihovně, na nástěnkách či na www.hostoun.knihovna.cz 

 

Členské sedění v Dobrovízi 

 
Výroční sedění BO SULEVICE Hostouň a Dobrovíz se konalo 

6.května 2012 v restauraci na Hřišti v Dobrovízi. Toto odpoledne bylo 

provázeno hudbou p. Krupičky a jeho veselými historkami. Valné sedění 

začalo ve 14 hod., kdy pak rychtář J. Vacovský uvítal tetičky a sousedy 

nejen z naší obce, ale i hosty z baráčnických obcí Slaný, Středokluk, Lány, 

kteří přijali naše každoroční pozvání. Tetičky v krojích vítaly přítomné a 

usazovaly je ke stolům, kde se po chvíli všechna místa zaplnila.  
Po zahájení programu jsme vzpomínkou na zemřelé minutou ticha uctili tetičky a 

sousedy, kteří z našich řad odešli. Ke zpestření hrála kapela p. L. Krupičky. Rozjetím této 

kapely se každý přidal nejen tancem, ale i zpěvem. Tetičky BO Sulevice připravily malé 

pohoštění, na které bedlivě dohlížela a obsluhovala hostinská pí Jitka. Touto cestou ji ještě 

jednou děkujeme.  

Při této příležitosti jsme popřáli všem tetičkám-maminkám ke svátku Matek. Toto 

sezení jsme zakončili předáním kytiček, kterého se ujala tetička Mirka Hlůžová. Tetičce 

děkujeme za zajištění a zorganizování této akce.  

Doufáme, že se za rok opět sejdeme v hojném počtu...  

  

Odkaz na fotky z akcí naší BO:  http://baracnicisulevice.rajce.idnes.cz/ 

Baráčnická obec „Sulevice“ Hostouň a Dobrovíz ráda uvítá nové členy !!! 

  

 Hana Trachtová, DiS. -  pokladní 

Hana Lehká – syndyk a kronikář 

Ing. arch. Lukáš Procházka – kulturní referent 

 

http://www.umrtveni.rajce.idnes.cz/
http://www.hostoun.knihovna.cz/
http://baracnicisulevice.rajce.idnes.cz/
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Dětské rybářské závody Hostouň 12.05.2012, 
přehrada v Roklích 

Spolek rybářů Hostouň pořádal v sobotu 12. 5. 2012 na přehradě v Roklích pro děti do 

15 - ti let tradiční dětské rybářské závody. Pro účastníky byly jako každý rok připraveny 

hodnotné ceny včetně pohárů a medailí za 1. až 3. místo a také pohár za největší ulovenou 

rybu.  Další hodnotné ceny byly připraveny pro všechny účastníky závodu. Začátek rybolovu 

byl již v 07:00 ráno a skoro všichni rybáři si rádi přivstali. V 11:30 byl poté závod ukončen. 

Ačkoliv celé soutěžní dopoledne provázelo chladné a deštivé počasí, zúčastnilo se 24 dětí ve 

věku od 2,5 do 15 let. Rybáři byly nejen z Hostouně, ale i z okolních obcí (Dobrovíz, Hřebeč 

a Kyšice).  Nejmladší účastnicí závodu byla Linda Barcalová. Organizátoři pro děti připravili 

pestré pohoštění v podobě cukrovinek, nanuků, párků, čaje a limonády. Stejně jako v letech 

předchozích připravoval své výtečné speciality „šéf na grilu“ Jirka Tomášek.  

 

Při závodech se chytilo celkem 36 kusů různých druhů ryb. Úlovky se mohlo pyšnit 14 

dětí a to byl za tak nepříznivého počasí velký úspěch. Největší ulovenou rybou byla štika 

měřící 44 cm, kterou se mohl pochlubit David Kříž z Hostouně. 

 

Výsledné pořadí rybářů:     

1. místo Jiří Holub 

2. místo Robert Mikulec 
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3. místo Barbora Svatošová 

4. místo Vojtěch Macák 

5. místo Pavel Maršálek 

6. místo Jan Hybš 

 

Rádi bychom poděkovali všem sponzorům, kteří 

nám dětské závody pomohli uspořádat. Při předávání 

cen nám bylo odměnou vidět radost a úsměv na 

tvářích všech dětí. Děkujeme také rodičům, kteří 

dělali doprovod svým malým rybářům. 

Děkujeme a „Petru zdar“ 

 

Za spolek rybářů Hostouň:   

 

A. Kejmar, J. Vilda, J. Tomášek, L. Krátký a P. 

Kozlovcev   

 

Putování za Starou Bambitkou 
 

 V sobotu 2. června odpoledne se děti, rodiče, babičky i dědové, tetičky i strýčkové 

na chvilku přenesli do pohádky. Přišli s námi oslavit Dětský den, který již tradičně 

připravujeme s ohledem na dětskou fantazii a dušičku. Letos se putování kolem přehrady 

neslo v duchu nové české pohádky z loňských vánoc „Tajemství staré bambitky“. Kdo 

pohádku viděl, zúročil to hned při prvním zastavení u mladého prince Jakuba. Pro mnohé bylo 

milým překvapením, že malý princ Jakub byl Martin Kulhánek, který roli malého prince 

ve filmové pohádce skutečně hrál. Tak jste se díky jeho vyprávění mohli dozvědět i řadu 

zajímavostí ze zákulisí natáčení pohádky. Mladá hrnčířka Anička potěšila všechny děti svou 

prosbou o pomoc a všechny děti rády a s chutí převážely keramické hrnečky na trakaři. Teta 

Libuše byla zase po cestě z trhu už moc unavená, tak uvítala pomoc dětí při přenášení 

slepičích vajec. Královští rádcové Ferenc a Lorenc si nevěděli rady s rumpálem a tak děti 

čerpaly zlaťáčky a sypaly je do královské pokladnice. Při svém putování překvapil děti i sám 

pan král a to vyprávěním o zatoulané královně a sportovním úkolem od protinožců. Královský 

písař a dvorní dáma měli pro děti připravené zapečetěné výnosy královských daní, které pak    

děti vybubnovaly a vyhlásily po celé zemi. A co by to bylo za putování bez momentu 

překvapení. Mnohé svým 

rychlým přepadením 

překvapil loupežník 

Karaba, ale když zjistil, 

kdo prochází kolem, tak 

děti neokradl, ale 

obdaroval. V domku 

u přehrady byl začátek 

i konec putování zpestřen 

občerstvením a kouzelné 

babičky měly pro děti 

nachystanou zaslouženou 

odměnu.  

 

 



- 14 - 

 

Bohatou fotogalerii si můžete prohlédnout na: www.sutros.cz 

Bez sponzorů by naše akce nebylo možné realizovat, proto jim všem moc děkujeme. 

Děkuji také všem, kteří se podíleli na přípravě, zejména p. Štefanovi, který kosou prosekl 

celou trasu kolem přehrady, a také místním rybářům za zapůjčení chaty. 

 

Sponzoři Dětského dne: 

 

OÚ Hostouň 

Hondl Global Servis, a.s. 

p. Jiří Štefan 

pí. Vlaďka Edrová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přejeme všem dětem i dospělým pohodové léto. 

 

       Hanka Jurásková 

       Šance Udělat Trochu Radosti o.s. 

 

 

 

 

 

Světlo má moc zahnat tmu, ne naopak.  

Kdekoli totiž vzchází světlo, tam tma brzy buď řídne, nebo mizí.  

A naopak tma nemá sil, aby odstranila světlo.  

 

   Jan Amos Komenský 
 

 

http://www.sutros.cz/news/pohadkove-putovani-pro-celou-rodinu-detsky-den-/?utm_source=copy&utm_medium=paste&utm_campaign=copypaste&utm_content=http%3A%2F%2Fwww.sutros.cz%2Fnews%2Fpohadkove-putovani-pro-celou-rodinu-detsky-den-%2F
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 Stejně jako děti se učí od nás, tak i my máme možnost naučit se mnoho nového právě 

od nich. Poznal to náš projektový tým při realizaci grantového projektu Středočeského kraje 

„Labyrint světa a Ráj srdce“. Celý projekt trval 11 měsíců a pilotním ověřením vytvořeného 

vzdělávacího programu prošlo 292 dětí partnerských škol, také děti naší mateřské školy. 

Bohatou fotogalerii mapující celý 

projekt najdete na www.sutros.cz 

 Ve středu 20.června 2012     

proběhla v Chrašticích u Příbrami 

Závěrečná konference projektu, kde 

byly představeny jednotlivé 

vzdělávací programy a metodiky 

pro učitele. Program konference 

byl bohatý a zájem účastníků, 

kterých bylo bezmála 50, velký. 

Pro projektový tým zasloužená 

odměna  

 

 Mgr. Hana Jurásková 

Šance Udělat Trochu Radosti, o.s. 

 
TENTO PROJEKT JE SPOLUFINANCOVÁN EVROPSKÝM SOCIÁLNÍM FONDEM A STÁTNÍM 

ROZPOČTEM ČESKÉ REPUBLIKY 

 

Ohlas účastníka konference: 

 

20. června 2012 jsem se zúčastnil konference projektu Labyrint světa a Ráj srdce, 

který se věnoval multikulturalitě, boji proti rasismu, xenofobii a násilí ve společnosti. 

Zaměřen byl zejména na žáky od mateřské po základní školy.  

Na konferenci mě překvapilo nasazení týmu zpracovatelů projektu. Tým dokázal 

vytvořit mezi účastníky báječnou atmosféru, ať už to bylo jejich přístupem ke každému 

účastníkovi konference, nebo etnocateringem. Naprostým vrcholem pak byla přednáška Mgr. 

Gantulgy Ganjuur o dětech v mongolské kultuře v porovnání s naší zemí. Mně osobně to 

nastavilo zrcadlo nejen do výchovy svých vlastních dětí, ale také mě to inspirovalo ve 

vzdělávání dětí na základní škole, kde již téměř 20 let pracuji.  

 Určitě zajímavé bylo i setkání s korejským studentem, jeho postřehy z doby, kdy 

neuměl česky, jeho pocity z každodenní docházky do základní školy a vzpomínka na lidi, 

kteří mu pomáhali překonat obtíže, 

především jazykovou bariéru. Humornou 

vložku vytvořil také dotazník v korejštině. 

Na tomto materiálu jsem si uvědomil, jaké 

nepříjemné pocity musí zažívat lidé, kteří 

přicestují do ČR z různých důvodů, 

úředníci, učitelé, ale i jejich okolí jim 

nerozumí a často vytvářejí další bariéry 

mezi jednotlivými kulturami. 

  Mgr. Bohuslav Hora 

 ZŠ Planá nad Lužnicí 
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Společenská rubrika   

K životnímu jubileu blahopřejeme !!!!! 

 

 Duben      
 

P L A Z O V Á   Jiřina  85 let    

Č E C H   Miroslav   75 let 

Š I K T A N C   Jaroslav  65 let 

H A Š P L O V Á   Milada  60 let 

 

 Květen 
 

W A L T R   Václav   80 let 

F I A L O V Á   Věra   75 let    

K O P E R N I C K Ý   František 65 let 

P R O K O P O V Á   Růžena 65 let 

K U Č E R A   Josef   65 let 

K Ř Í Ž   Milan   65 let 

N O V O T N Á   Helena  60 let 

V Á V R A   Evžen   60 let 

 

 

 Červen 
 

Š T Ě P Á N O V Á  Hana  85 let 

T O P O R C E R O V Á   Anna 70 let 

J I R A S   Antonín   65 let 

V A C O V S K Á   Zdeňka  60let 

Š T Ě P A N I K Václav  60 let 

 
 

Prodej rodinných domů 5+kk včetně pozemku, 135 m
2
 užitné plochy v Hostouni, lokalita u 

jezírka. Parcely od 1000 m
2
, popřípadě prodej samostatných 

pozemků.  

Cena za dům na klíč včetně pozemku a DPH je 4.890.000,- Kč.  

Kontakt Marcela Hudečková,  Tel. 603 422 097. 
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